
 
 
 
Aan het College van Burgemeester en Wethouders van de  
gemeente Rijswijk, Postbus 5305 2280 HH Rijswijk  

Betreft: Effecten bouwprojecten op de biodiversiteit en natuur in Rijswijk 
Datum:  30 maart 2023 
 
 
Geacht college, 
 
 
Op dit moment wordt in Rijswijk aan een aantal grote bouwprojecten gewerkt. Deze 
projecten verkeren in diverse stadia van ontwikkeling. Te weten: 
 

● Havenkwartier (Harbour Park, Urban Parks, De Havenmeester, De Landtong en 
Sijthof) 

 
● Kessler park  

 
● Bogaard stadscentrum 

 
● Rijswijk Buiten (Sion, Parkrijk en Pasgeld, waaronder Pasgeld-Oost en Pasgeld-

West). 
 

Daarnaast vinden er in onze buurgemeente Den Haag ook een groot aantal bouwprojecten 
plaats, zoals in het gebied rond Den Haag Centraal, Hollands Spoor, Laakhavens, Binckhorst 
en Den Haag West.  
 
GroenLinks Rijswijk is bezorgd over de gevolgen van deze stapeling van bouwprojecten op de 
natuur en biodiversiteit van  Rijswijk. We zijn bekend met de toezegging van een nieuw 
groenbeleid (collegewerkprogramma), maar de verwachting is dat dit op zijn vroegst eind 
2023/begin 2024 gepresenteerd wordt, ondertussen gaan de bouwprojecten door. 
 
Daarom heeft GroenLinks Rijswijk  nu de volgende vragen: 
 

1. Kan het college aangeven hoe ze grip houden op de effecten van de gecombineerde 
bouwprojecten binnen Den Haag en Rijswijk (bouw, voorbelasten, gebruik) op de 
natuur in Rijswijk. 
 

2. Kan het college aangeven hoe ze momenteel op de hoogte worden gehouden van de 
bouwprojecten bij de buurgemeenten? 

 



 
3. Kan het college aangeven of er bij bouwprojecten escape routes gerealiseerd worden 

voor de dieren (egels, hazen) bij aanvang van de bouwvoorbereidingen en 
werkzaamheden, daarbij rekening houdend met alle overige bouwprojecten? 

 
4. Kan het college aangeven hoe de inheemse natuur die verdwijnt door de 

bouwvoorbereidingen en werkzaamheden wordt gecompenseerd? 
 

5. Kan het college aangeven wat momenteel de status is in Rijswijk met betrekking tot 
het verbinden van de ecologische zones? 

 
6. Kan het college aangeven of er samengewerkt wordt met de buurgemeenten met 

betrekking tot het verbinden van de ecologische zones? 
 

7. Kan het college aangeven welke interne regels ze hanteert om ervoor te zorgen dat 
wanneer er werkzaamheden plaats moeten vinden (bijvoorbeeld het plaatsen van 
een electrahuisje) hierbij zo min mogelijk schade wordt aangericht aan de natuur? 
(niet kappen of maaien als het niet nodig is).  
 

8. Kan het college aangeven wat de status is van de herziening van het 
bestemmingsplan landgoederenzone? 

 
9. Kan het college aangeven wat de stand van zaken is met betrekking tot de 

biodiversiteit in Rijswijk en hoe dit wordt gemonitord? (toezegging op 6 december 
van Wethouder van der Laar over monitoring) 
 

 
 
Namens de fractie van GroenLinks Rijswijk 
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